
Valtuustoaloite nettobudjetoinnin käyttöönotosta Riihimäen teknisellä puolella sekä 
kulttuuri- ja vapaa-ajan toimessa 
 
Ehdotan että Riihimäen kaupunki ottaisi talousarviomenettelyssä käyttöön nettobudjetoinnin 
tietyillä toimialoilla, kuten teknisellä puolella sekä kulttuuri- ja vapaa-ajan toimessa. 
 
Nettobudjetoinnin on todettu parantavan henkilökunnan sitoutumista talousarvion toimeenpanoon 
kun henkilökunta kykenee paremmin hyödyntämään osaamistaan prosessin aikana. Se lisää 
joustavuutta budjettiyksikön toiminnan ja talouden johtamisessa sekä kannustaa yksiköitä 
aktiivisuuteen ja luovuuteen ulkoisten tulojen hankinnassa ja säästöjen kehittämisessä.  
 
Jos nettobudjetoitu yksikkö kykenee lisäämään tulojaan yli budjetoidun, se voi myös lisätä 
toimintamenojaan, kunhan sitovassa toimintakatteessa pysytään. Toisaalta, jos yksikön tulot 
näyttävät toteutuvan alle talousarvion, on yksikön säästettävä menoissaan, jollei se hae ja saa 
valtuustolta lisää nettorahaa.  
 
Nettobudjetointia on sovellettu hyvällä menestyksellä muun muassa Keravalla ja Tampereella. 
Molempien kohdalla tulokset ovat olleet rohkaisevia, ja niiden taloudet ovat kunnossa. 
 
Riihimäellä on edessään monenlaisia haasteita. Sen olisi kyettävä karsimaan ensi vuonna menoja 
arviolta 1,5 miljoonaa euroa nykytasosta. Menoleikkausten ohella toimialojen olisi voitava ideoida 
uusia toimintatapoja, joilla tuloja voisi lisätä. Nettobudjetointi voisi tarjota siihen sopivan välineen. 
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